
 

 

Samrådsspørgsmål O: Ministeren bedes med 
udgangspunkt i en kommentar på åbent samråd den 13. december 
2012, hvor ministeren på et spørgsmål fra Kristian Pihl Lorentzen (V) 
svarer, at ministeren ikke kan garantere, at staten ikke kommer til 
hæfte for den cirka 8 mia. kr. store gæld, som en udvidet statsgaranti 
til DSB, jf. L8, vil afstedkomme, give en vurdering af risikoen for, at 
garantien bringes i anvendelse. 

Svar 

Når der spørges om risikoen for, at ga-

rantien bringes i anvendelse, går jeg ud 

fra, at der tænkes på risikoen for, at der 

opstår en situation, hvor staten skal be-

tale DSB’s gæld. 

Dette vil kun ske, hvis DSB kommer i så 

store økonomiske problemer, at DSB ik-

ke kan betale sin gæld tilbage.  

Jeg tror, at denne risiko er lille, men det 

er umuligt at sætte et præcist tal på. 

Således har jeg flere gange under be-

handlingen af lovforslag L8 oplyst, at jeg 
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ikke er bekendt med, at DSB ikke har 

kunnet låne uden statsgaranti, men at en 

garanti helt klart vil gøre det nemmere.  

Jeg har også peget på, at med den effek-

tiviseringsplan, som DSB er i fuld gang 

med at gennemføre, og med den udvide-

de statsgaranti, som Folketinget nu har 

givet mulighed for, vil risikoen for, at 

staten kommer til at ”hænge” på DSB's 

gæld være mindre. 

Men i det hele er det vanskeligt at kvan-

tificere risici i denne sag.   


